
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 

Komise Rady HMP pro rozvoj  komunitní péče  

 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KOMISE RADY HMP PRO ROZVOJ KOMUNITNÍ PÉČE  
ZE DNE 5. 10. 2021, 16.30 hod. 

 

Přítomni 
Mgr. Milena Johnová (předsedkyně komise), Mgr. Terezie Hradilková, Pavel Novák, 
MUDr. Zdeněk Kalvach CSc., Jan Desenský, DiS, Ing. Alfred Richter, Mgr. David 
Kocman, M.A., Ph.D, Bc. Kateřina Tůmová (tajemnice komise) 

Omluveni Mgr. Pavla Baxová, Věra Bechyňová, DiS, František Bradáč, DiS 

 
Celkový počet členů komise: 10, přítomných: 7/10 členů, komise je usnášeníschopná. Jednání bylo 
zahájeno v 16.39 hod. a ukončeno ve 18.20 hod.  
 
Program jednání: 
 

1. Schválení programu 
2. Informace o vícelůžkových pokojích v pobytových službách zřizovaných HMP  
3. Definice a kritéria komunitní služby – diskuse 
4. Různé 

 
Průběh jednání: 
 
AD 1)  

SCHVÁLENÍ PROGRAMU  

Jednání zahájila paní radní Mgr. Johnová představením programu. Ověřovatelem zápisu byl stanoven 
Ing. Alfred Richter. Sčítáním hlasů byla pověřena Bc. Kateřina Tůmová.  
 
Pro návrh: 7 (ze 7)  
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 

 

AD 2)  

INFORMACE O VÍCELŮŽKOVÝCH POKOJÍCH V POBYTOVÝCH SLUŽBÁCH ZŘIZOVANÝCH HMP   

Členům komise byl předložen podklad k jednání s počty 1, 2, 3, 4lůžkových a průchozích pokojů 
v pobytových službách HMP. Z dat vyplývá, že v pobytových službách HMP je v současnosti 33 
čtyřlůžkových a 136 třílůžkových pokojů. 
 
 
AD 3)  

DEFINICE A KRITÉRIA KOMUNITNÍ SLUŽBY – DISKUSE 

Paní Hradilková představila návrh definice komunitní služby, který byl k dispozici členům komise jako 
sdílený dokument k připomínkování. Proběhla diskuse o dosažitelné vizi do budoucna a diskutovalo se o 
definici sociálních služeb v lůžkových zařízeních komunitního vs ústavního typu.  
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Komise hovořila o nutnosti změny pohledu na sociální služby pro umožnění rozvoje služeb komunitního 
typu a k postupné přeměně současných služeb. 
Komise doporučuje, jako jednu ze změn, přestat používat ve strategických dokumentech slovo 
„lůžko“ a nahradit jej termínem „místo k žití“ (je-li to možné – lůžko je používáno jako kapacitní 
jednotka). 
Pro návrh: 7 (ze 7)  
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 
Komise se shodla, že dlouhodobým cílem SPRSS v oblasti pobytových sociálních služeb by mělo být 
poskytování sociálních služeb v maximálně dvojlůžkových pokojích. 
 
V 17:58 hod. - odchod pana Dr. Kalvacha. 
 
Komise v návaznosti na snižováním 4lůžkových pokojů v pobytových sociálních službách 
doporučuje vytvoření 33 lůžek/míst pobytových služeb komunitního typu (respektive nahrazení 
kapacit výše). Termín pro realizaci by měl být do konce prvního roku platnosti nového 
Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na území hlavního města Prahy na období 2022–
2024 (dále jen “SPRSS“).  
Pro návrh: 6 (ze 6)  
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 
 
Komise souhlasí s odhlasováním definice a charakteristik komunitních služeb po jednání per 
rollam.  
Schválenou definici doporučuje zařadit do obecné části a původní text v návrhu SPRSS ke 
komunitním službám zrušit.  
Dále komise doporučuje vložení opatření k naplňování vize komunitní péče do SPRSS a to 
selektivně s ohledem na cílovou skupinu.  
Pro návrh: 6 (ze 6)  
Proti návrhu: 0 
Zdržel se: 0  
Návrh byl přijat. 
 
 
AD 4)  

RŮZNÉ 

T. Hradilková dotvoří definici a charakteristiky komunitní služby zapracováním připomínek ve 
sdíleném dokumentu. Vytvořená definice bude zaslána členům komise do pátku 8. 10. 2021.  
 
Příští termín jednání komise Rady HMP pro rozvoj komunitní bude stanoven dle potřeby. 
 
 
Úprava zápisu 7. 10. 2021 
Bc. Kateřina Tůmová, tajemnice komise 
 
 
Ověřil 7. 10. 2021 
Ing. Alfred Richter 
 


